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Неждет ДЖЕВДЕТ, 

Кмет на Община Главиница:

Тази година имаме рекордна стойност
на финансовата рамка на бюджета 
и на капиталовите разходи

- Г-н Джевдет, кажете 
ни как практически се 
прави годишен бюджет на 
цяла община през август, 
когато голяма част от 
годината вече е приклю-
чила? Какво предизвика-
телство се оказа това 
за Вас?

- Наистина е трудно да 
се изготви бюджет, когато 
седем месеца от годината 
е имало липса на републи-
кански бюджет, но хуба-
вото е, че Министерският 
съвет ни даде възможност 
през месец май да приемем 
разчет за ин-вестиционни-
те ни програма – тоест – 
за капиталовите разходи, 
и реално към днешна дата 
около 70% от нашите ка-
питалови разходи са вече 
изпълнени.

- Какви са основните 
параметри, какви са дос-
тойнствата на бюджета 
и има ли нещо, което не 
успяхте да зало-жите за 
тази календарна година 
от това, което планира-

ЦИК назначи 
Общинската 

избирателна комисия 
в община Главиница

на стр. 2

С решение №2280-МИ 
от 8 септември 2023 г., 
Централната избирателна 
комисия назначи Общин-
ската избирателна коми-
сия в община Главиница 
за изборите за общински 
съветници и за кметове на 
29 октомври 2023 г.

В Централната избира-
телна комисия е постъпило 
писмо с вх. № МИ-06-260\117 
от 24 август 2023 г. от 
кмета на община Главиница, 
представени са и всички 
изискуеми документи.

В консултациите са 
участвали представители 
на парламентарно предста-
вените партии и коалиции 
съгласно Решение № 1962-
МИ от 04.08.2023 г. на ЦИК. 
Не е постигнато съгласие 
между участниците в кон-
султациите по отношение 
на състава на Общинската 
избирателна комисия в об-
щина Главиница.

Предвид изложеното и на 
основание чл. 57, ал. 1, т. 
5 и чл. 75, ал. 11 от Избор-
ния кодекс е решението на 
Централната избирателна 
комисия, с което назнача-
ва Общинска избирателна 
комисия в община Ситово 
в състав от 11 членове, 
както следва:

Председател - Селим 
Джавид Садула, зам.-пред-
седатели - Таня Маринова 
Райчева, Дешка Аврамова 
Георгиева и Цветанка Цо-
нева Станчева, секретар 
- Нювит Юсеин Юсуф, чле-
нове - Ружинар Межди Фаик, 
Денка Митева Атанасова, 
Веселин Емилиянов Васи-
лев, Кирил Григоров Пенев, 
Асан Асан Ескиджи и Лидия 
Костова Димова.

Общинската избирателна 
комисия встъпи в правомо-
щията си на 9 септември 
2023 г.

Общинският съвет 

Прие бюджет`2023
на стр. 3

Община Главиница инвестира 

4 млн. лева в материалната 

база на СУ "Васил Левски " 

кметът неждет джевдет ПОдПиса 

дОгОвОр на стОйнОст 2 млн. лв. 

за асфалтиране на улици

на стр. 3

Община Главиница под-
писа договор с Държавен 
фонд „Земеделие“ за пре-
доставяне на безвъзмезд-
на финансова помощ на 
стойност 2 млн. лева за 
реконструкция и рехаби-
литация на 7 улици в 5 
населени места на общи-
ната, информира кметът 
Неждет Джевдет. Това са 
ул. "Четвърта" в село Зве-
нимир, ул. "Десета" в село 
Зебил, ул. "Седма" в село 
Ножарево, ул. "Осма"в село 
Листец, ул. "Люлин", ул. 
"Дунав" и ул. "Баба Тонка" 
в град Главиница.

Проектът е класиран, 
чрез подбор по Мярка 7.2. 
„Подкрепа за инвестиции 
в създаването, подобрява-
нето или разширяването 

на всички видове малка по 
мащаби инфраструктура“ 
на ПРСР.

Обявена е процедура за 
избор на изпълнител на 
ремонтните дейности, 
които се очаква да стар-
тират към края на месец 
октомври 2023 г. Община 
Главиница допълнително 
ще информира жителите 
си преди започването на 
ремонтните дейности.

За предстоящия прием 
на проекти по Мярка 7.2. 
на ДФ "Земеделие", който 
се очаква да стартира в 
края на месец септември 
2023 г., Община Главиница 
има готовност да входира 
проектни предложения, ко-
ито включват ремонт на 
следните пътни отсечки: 

с. Звенимир - участъкът 
от път Вълкан - Паисиево 
до изхода на селото в по-
сока Зарица, с. Зарица - от 
входа на селото до центъ-
ра, пътят Сокол - Дичево 
и пътят Осен - Стефан 
Караджа /вкл. и пътната 
отсечка към селото/.

Община Главиница рабо-
ти активно и за подобря-
ване на пътната и улична-
та инфраструктура, защо-
то това има множество 
положителни ефекти за 
населението. Това включ-
ва по-голяма безопасност 
на пътищата, по-лесно 
движение на транспорта 
и повишаване на качество-
то на живот на жителите 
на общината.
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Неждет ДЖЕВДЕТ, 

Кмет на Община Главиница:

Тази година имаме рекордна стойност
на финансовата рамка на бюджета 
и на капиталовите разходи

хте предварително?
- Това, което ние от-

читаме е, че тази година 
имаме рекордна стойност 
на финансовата рамка на 
бюджета и рекордна стой-
ност на капиталовите раз-
ходи, тъй като те са със 7 
милиона повече от разхо-
дите по миналогодишната 
ни капиталова програма. 
Основният дял в нашата 
програма заема ремонтът 
на СУ „Васил Левски“. Това 
е единственото средно 
училище в нашата община. 
Там се учат 460 ученици. 
Дейностите включват ре-
монт на цялата база: на 
самата сграда на училище-
то, на физкултурния салон, 
изграждане на спортни 
площадки, тенис кортове, 
доставка на фитнес уреди, 
откриване на нова фитнес 
зала и облагородяване на 
парковата част пред учи-
лището. Друг момент в 
нашата програма е изграж-
дането на детски мулти-
функционални площадки - 6 
на брой. Продължаваме и с 
обновяването на нашите 
културни сгради - тази го-
дина сме заложили да бъдат 
отремонтирани 4 читалищ-
ни сгради. В момента тече 
обществената поръчка за 
избор на изпълнител. Имаме 
още 3 месеца строителен 
сезон и аз се надявам, че в 
рамките на октомври и но-
ември месец най-късно тези 
ремонти ще приключат. 
Също така, имаме едно 
сериозно перо в бюджета 
- около 4 500 000 лв. - за 
ремонт на улици и пътища. 
Отделно от това подгот-
вяме и проекти (които ще 
се входират, предполагам, 
в края на септември или 
в началото на октомври, 
и съответно ресурсът на 
заплащането на тези про-
екти) основно за асфалти-
ране на пътищата между 
селата Осен - Стефан 
Караджа, Сокол - Дичево и 
Звенимир - Зарица. Разбира 
се, наред с инфраструкту-
рата, имаме заложени и 
средства за закупуване на 
специализирани машини, ос-
новно в 4 направления: заку-
пуване на противопожарен 
автомобил на стойност 
100 000 лв., на комбиниран 
багер и катафалка с хла-
дилна камера, които ще се 
използват за предоставя-
не на безплатни траурни 
услуги на територията на 

общината, придобиване на 
нов високопроходим леко-
товарен автомобил - той 
вече е закупен и е предаден 
за ползване от Полицейския 
участък. Вече е закупен 
и сметоизвозващ авто-
мобил и 1000 домакински 
контейнери, с които през 
септември ще стартираме 
промяна в тази дейност 
- предоставяне на контей-
нери на всяко домакинство 
в гр. Главиница и още две 
населени места.

- Идеята за контейне-
рите е да сте готови за 
новия начин на изчислява-
не на такса смет в даден 
момент, когато това се 
случи?

- Да, абсолютно. Упра-
влението на страната на 
няколко пъти отложи това 
нещо, но смятаме, че то 
вече е неизбежно, тъй като 
за него има достатъчно 
настояване от страна на 
Европейския съюз.

- Споменахте за ремон-
та на Средното училище 
„Васил Левски“ и за всич-
ко, което се прави там. 
Предварително очаквахте 
до края на август да успе-
ете да завършите всички 
дейности. Това ли остава 
срокът или ще се наложи 
да се работи още малко 
във времето?

- До края на август при-
ключи ремонтът на основ-
ната сграда, където ще 
бъде открита учебната 
година и учебният процес 
ще протече спокойно. Ус-
поредно с това във физкул-
турния салон и в двора ще 
продължат ремонтни-те 
дейности по другите пера 
по другите проекти.

- А ще успеете ли да при-
ключите и с тях до края 
на календарната година?

- Живот и здраве, смята-
ме, че да, тъй като някои 
ремонти са вътрешни и 
може да бъдат продължени 
и през зимния сезон.

- Преди няколко години 
Вие бяхте първият об-
щински кмет в Северо-
източна България, който 
започна ремонт на здрав-
ните служби по селата и 
си поставихте амбици-
озната задача всяко села 
да има здравен пункт. 
Продължавате ли да ра-
ботите и в тази посока? 
Какво успяхте и какво не 
успяхте да свършите? И 
най-важното: успявате 
ли да намерите специали-
сти, които да работят в 

малките населени места?
- Да, продължаваме да 

работим в тази посока. Ре-
монтираме нашите здравни 
пунктове даже без да ги 
залагаме в капиталовата 
програма - с наши средства 
и работна сила. Даже и 
в бюджета за тази годи-
на залагаме средс-тва за 
студенти по Медицина, на 
които отпускаме средства 
в размер на 4000 лв. за една 
учебна година с идеята да 
гарантираме в следващите 
години да има достатъчно 
добро здравно обслужване 
за нашето население.

Предстои да разкрием 
здравен пункт и съответно 
здравно обслужване в се-
верната част на общината 
- в селата Богданци, Долно 
Ряхово и Малък Преславец. 
Продължаваме с търсенето 
на медицински персонал и, 
съответно, с назначава-
не на фелдшери от наша 
страна, за да обслужват и 
тези, които нямат здравни 
осигуровки.

- Трудно ли се провличат 
такива специалисти?

- Изключително труд-
но е, тъй като почти ги 
няма. Затова ние искаме 
да подпомагаме студенти 
по Медицина с наша сти-
пендия, и впоследствие 4 
години след завършването 
си те да бъдат на работа 
тук и в услуга на нашите 
хора. В края на миналата и 
в началото на тази година 
сключихме два договора с 
такива стипендианти.

- А по отношение апте-
ките какво може да се 
направи при обслужване-
то на малките населени 
места?

- В нашата община, ко-
ято включва 23 населени 
места, имаме една аптека, 
която е достатъчна като 
наличие и предлагане на 
продукти, но пък разстоя-
нието между населените 
места и общинския център 
затруднява малко хората. 
Разбира се, не всичко може 
да се постигне само от Об-
щината. Някои неща касаят 
частния сектор и там вече 
основният момент, който 
надделява, е интересът. Но 
ние сме в помощ на всич-
ки частно практикуващи, 
които искат да разкрият 
било аптеки, било здравни 
пунктове, било някакъв вид 
здравно обслужване - ще им 
помогнем, за да се случат 
нещата по-бързо.

- Подписка за ремонт 
на пътищата от републи-
канската пътна мрежа, 
които минават през Гла-
виница беше направена. 
Какво повече можете 
да ни кажете за този 
проблем и имали реални 
предпоставки той да бъде 
решен?

- В рамките на около 

седмица се събраха около 
630 подписа само от град 
Главиница, като основното 
недоволство на хората е, 
че пътят, който минава 
през града и който е репу-
бликански, не е ремонтиран 
от доста години. Това съз-
дава дискомфорт и стрес 
за хората, тъй като пора-
ди неравностите на пътя 
тежкотоварните машини, 
които преминават, създа-
ват проблеми в сградния 
фонд на хората. 

Пътищата, които са 
обект на подписката са 
улица „Витоша“ - път III-
2104, улица „Оборище“ - 
път III-235 и улица „Г. Ра-
ковски“ - път III-2307.

Моето очакване е, не 
през тази, но през следва-
щата бюджетна година, да 
успеем да убедим Агенция 
„Пътна инфраструктура“ 
да заложат изготвянето на 
проект и съответно впо-
следствие реализирането 
на ремонтните дейности, 
тъй като, погледнато като 
цяло, само тази отсечка, 
която е републикански път, 
остана в най-лошо състоя-
ние в нашия град. По пробле-
ма са водени много разго-
вори, но се случваха чести 
промени в решаващите 
институции, така че сега 
ще подновим разговорите 
и ще бъдем настоятелни.

- Каква е ситуацията 
в община Главиница по 
отношение на ВиК-ин-

фраструктурата? Какво 
успявате да правите и 
какво не успявате, защо-
то и тук не всичко зависи 
от Общината?

- Запознат съм със ситу-
ацията в съседните обла-
сти, но при нас нещата са 
спокойни - нямаме проблем 
с водоснабдяването. Ос-
новният проблем е този, 
че малките и средните 
общини имат ограничени 
възможности да кандидат-
стват с проекти, свързани 
с ВиК. Основно можем да 
кандидатстваме с проек-
ти, финансирани от Дър-
жавен фонд „Земеделие“ 
и евентуално - с проекти 
по ПУДООС към Минис-
терството на околната 
среда. Общините, които 
са големи, като нашата с 
23 населени места, за да 
могат да подновят цялост-
но инфраструктурата си, 
трябва да изминат много 
години, за да може да се 
реализират всички проекти 
за това. Но като цяло при 
нас няма стрес. Спокойно 
е. Водоснабдяването е на 
ниво.

- Казахте и, че предстои 
кандидатстване по нови 
проекти. За какво всъщ-
ност търсите финанси-
ране от различни инсти-
туции и се надявате да 
успеете да го реализиране 
в близките месеци или 
примерно догодина?

- Индикацията, която ни е 

дадена, макар и неофициал-
на, е, че предстои прием по 
мерките на Държавен фонд 
„Земеделие“. По него сме 
подготвили проекти основ-
но за пътища и един проект 
за ВиК. Отделно имаме 
входирани проекти по Плана 
за възстановяване и устой-
чивост, по които чакаме 
нещата да се придвижат. 
Имаме и други проекти, 
които се разглеждат от 
Държавен фонд „Земеделие“ 
и очакваме скоро да бъдат 
договорени. Така че имаме 
доста работа да свършим 
покрай изборите.

- Споменахте изборите, 
мандатът Ви е към своя 
край. Има ли неща, които 
обещахте на своите съ-
граждани, но не успяхте 
да реализирате по една 
или друга причина?

- Разбира се, като всеки 
кмет, не можем да реа-
лизираме всичко на 100%, 
защото доста от нещата 
зависят от държавата или 
от процедури, но това, 
което сме поели като ан-
гажименти в наши срещи и 
по време на кампании-те, 
като цяло сме успели да 
реализираме.

- И, разбира се, логични-
ят въпрос: ще бъдете ли 
отново кандидат за кмет 
на община Главиница?

- Да, да.
- Пожелаваме Ви успех 

на изборите!

от стр. 1

Започна изгражда-
нето на нова детска 
площадка в парка на 
село Звенимир. Сред-
ствата са осигурени 
по проект.
„Сърдечни благодар-

ности към успешния 
кмет на община Глави-
ница господин Неждет 
Джевдет и неговият 
екип за стартиране-
то на проекта” - ка-
тегорични са жители-
те на с. Звенемир.
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Община Главиница 
Област Силистра

СЪОБЩЕНИЕ

РЕГИСТРАЦИЯ НА ЕДНОКОПИТНИ ЖИВОТНИ 

ПОПАДАЩИ В КАТЕГОРИЯТА 

„ЛИЧНО СТОПАНСТВО“ В ГР. ГЛАВИНИЦА

Уведомяваме всички жители на гр. Главиница, че 
съгласно писмо на Директора на Областна дирекция 
по безопасност на храните гр. Силистра (ОДБХ) ед-
нокопитните животни като кон, магаре, муле, катър 
подлежат на идентификация. Също така животновъд-
ните обекти, попадащи в обхвата на категорията 
„лични стопанства“ подлежат на регистрация по 
реда на чл. 137, ал. 13 от Закона за ветеринарноме-
дицинската дейност (ЗВД).

При идентификация на еднокопитните животни и 
регистрация на животновъдните обекти „лични сто-
панства“ следва да се спазва реда на ЗВД.

Заявленията за регистрация се попълват и подават 
при еколога на Община Главиница.

Общинският съвет Прие бюджет`2023

В последния  ден на 
м.август се проведе редов-
но заседание на Общински 
съвет – Главиница. То бе 
изнесено по своя харак-
тер, защото се проведе в 
Рибарско селище, с. Малък 
Преславец.

С приемане на бюджета 
на Община Главиница за 
2023 г. и отчета за изпъл-
нението общинския бюджет 
за отминалата 2022 г. бе 
поставено началото на 
сесията.

Финансовата рамка на 
тазгодишния бюджет е бли-
зо 21 562 000 лева. Приходи-
те с държавен характер са 
9 865 000 лева, а с местен - 
почти 11 700 000 лева. Няма 
промяна в местните налози, 
а планираните данъчни по-
стъпления са 646 000 лева. 
За зимно поддържане са 
отделени 134 100 лева. 

Капиталовите разходи 
са близо 11 500 000 лева, 
което е ръст със 7 милиона 
лева спрямо предходната 

календарна година. Разче-
тът на инвестиционната 
програма беше направен 
още през май и вече 70 на 
сто от заложените в нея 
обекти са изпълнени.  

В бюджет 2023 са пред-
видени 25 000 лева за ед-
нократни помощи за насър-
чаване на раждаемостта и 
на отглеждането на деца, 
включени са и 10-те хиляди 
лева, с които Община Гла-
виница подпомогна постра-
далите при земетресени-

ята в Турция в началото 
на февруари. Субсидиите 
за читалищата са 515 000 
лева, а футболният клуб 
„Левски-96“ получава 30 
000 лева.  

Общинските съветници 
приеха решение за акту-
ализиране списъка на защи-
тените детски градини и 
в него да бе предложено да 
се включат Изнесена група 
„Васил Левски” и Изнесена 
група „Слънчице” в с. Зафи-
рово, които са част от ДГ 
”Св.Св. Кирил и Методий” 
в гр. Главиница.

Освен това разрешиха 
съществуването на са-
мостоятелни маломерни 
паралелки в общинските 
училища с пълняемост под 
задължителния минимум – в 
СУ „Васил Левски” в гр. Гла-
виница и ОбУ „Иван Вазов” 
в с. Зафирово.

На сесията бе приет 
Правилник за дейността и 
устройството на общински 
фонд „Да помогнем на наши-
те деца“.

Годишната програма за 
управление и разпореждане 
с имоти - общинска соб-
ственост бе актуализирана 
и приети решения по раз-
поредителни сделки с тези 
имоти.

Община Главиница инвестира 4 млн. лв. в 

материалната база на СУ "Васил Левски" 

Община Главиница про-
дължава своята политика 
в посока модернизиране 
на своите образователни 
обекти, което гарантира 
здравословни, безопас-
ни и качествени условия 
за обучение на децата, 
информира общинският 
кмет Неждет Джевдет. 
Образованието е секто-
рът с едно от най-стра-
тегическите значения 
за всяко общество. То 
изгражда знанията, уме-
нията и ценностите на 
днешните ученици, които 
утре ще бъдат активни 
граждани на община Гла-
виница и ще определят 
посоката на развитие на 
общината. 

Благодарение на актив-
ната работа на Общинска 
администрация в град 
Главиница са привлечени 
финансови средства за 
цялостен ремонт на ма-
териалната база на СУ 
"Васил Левски " в града, 
които възлизат на около 
4 млн. лева. Към днешна 
дата се реализират 3 от 
общо 6-те проекта, кои-
то предвиждат цялостно 
обновяване на базата на 

учебното заведение.
СУ "Васил Левски " в 

град Главиница е един-
ственото средно училище 
в общината и се посещава 
от 460 ученици, които са 
около 75 % от учениците 
от всички училища.

Дейностите, които ще 
завършат до края на м. ав-
густ се финансират с це-
леви капиталови разходи 
от националния бюджет 
и собствени приходи на 
Община Главиница, като 
общата им стойност е 
около 3 млн. лв. и включ-
ват няколко дейности.

Ще бъдат приложени 
мерки за енергийна ефек-
тивност, вътрешен ре-
монт и реконструкция на 
външните пространства 
на обекта - подмяна на 
старата изолация, която 
е с дебелина 5 см и е ком-
прометирана, с нова от 
10 см, поставяне на нова 
на дограма и изолация на 
подпокривното простран-
ство.

И още - доставка и 
монтаж на нов котел и 
обновяване на отоплител-
ната инсталация, основен 
ремонт на санитарните 

възли, вътрешен ремонт 
на учебните помещения и 
столовата, реконструк-
ция на канализационната 
мрежа на обекта, изграж-
дане на пожароизвести-
телна инсталация и рекон-
струкция и озеленяване на 
парковото пространство 
и алеите около сградата 
на учебното заведение.

Ще бъде ремонтирана 
спортната площадка в 

двора на училището - ас-
фалтиране на 2 дка площ 
и монтиране на уреди за 
волейбол и баскетбол.

Откриване на фитнес 
зала е следващата дей-
ност, като за целта ще 
бъде реконструирано би-
вшето заведение "Малки-
ят принц" с изграждане на 
санитарни възли, разкри-
ване на отделен вход от 
към ул. "Витоша" и дос-
тавка на фитнес уреди.

За реализиране на оста-
налите 3 проекта, финан-
совите средства са оси-
гурени от ДФ "Земеделие", 
чрез мерките обявени от 

Местната инициативна 
група „Главиница - Ситово 
Крайдунавска Добруджа” 
и собствени приходи на 
Общината, като реали-
зирането им се очаква 
да приключи до края на 
годината.

Ще бъде извършен ре-
монт, обзавеждане и обо-
рудване на физкултурния 
салон на СУ „Васил Лев-
ски“, изградени волейбол-

на и баскетболна площад-
ка в двора на училището, 
както и спортен терен за 
тенис корт.

В началото на година-
та, Община Главиница 
завърши модернизирането 
на базата на Детската 
градина в град Главини-
ца, като модернизацията 
стартира с реализиране 
на проект за енергийна 
ефективност, оборудване 
и обзавеждане на сграда-
та на заведението през 
2021 година и обновяване 
на дворното простран-
ство - обособяване на 
4 нови зони за игра и 

подмяна с нови уреди за 
игра. Общият финансов 
ресурс за подобряване на 
качеството на условията 
за обучение и възпитание 
възлезе на около 1 млн. 
лева, като 85% от сумата 

е европейско финансиране. 
Детската градина се 

посещава от 80 деца, 
които съставляват 40% 
от общия брой на децата 
посещаващи детски гра-
дини в общината.
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Асфалтирането на улици и общински 

пътища в община Главиница продължава

Приключи изпълнението 
на първи етап от проекта 
за асфалтиране на общин-
ски път Суходол - Бащи-
но - Босна. Ремонтните 
дейности по изпълнението 
на втория етап ще стар-
тират след приемане на 

държавния бюджет за 2023 
година.

Финансовите средства 
за реализиране на проект 
"Рехабилитация на общин-
ски път Суходол - Бащино - 
Босна" изготвен от Община 
Главиница се осигуряват 

от Министерството на 
регионалното развитие и 
благоустройство /МРРБ/.

Община Главиница има 
проектна готовност за 
кандидатстване по пред-
стоящия за откриване при-
ем на ДФ "Земеделие", за 

привличане на европейски 
средства за асфалтиране 
на други 3 свои общински 
пътни участъци: Звенимир 
- Зарица, Сокол - Дичево и 
Осен - Стeфан Караджа.

Ръководството на Об-
щина Главиница работи 
в посока пътната инфра-
структура да е обновена и 
безопасна, за да осигурим 
на жителите ни достъп 
до социални услуги, здрав-
ни грижи, образование и 
работни места, които са 

свързани с пътуване.
„В дългосрочен план вяр-

вам, че добрите пътища 

не само ще променят об-
лика на Общината ни, а 
ще успеем да привлечем 

и инвеститори за откри-
ване на работни места” 
- категоричен е кметът на 

Община Главиница Неждет 
Джевдет.

От него научаваме още, 
че продължават дейности-
те по асфалтиране на улици 
по населените места на 
общината. До този етап 
са ремонтирани улици в 8 
населени места на общи-
ната - Зафирово, Коларово, 
Богданци, Долно Ряхово, 
Суходол, Бащино, Главиница 
и Стефан Караджа. 

Въпреки трудните вре-
мена, ръководството на 
общината намери вариант, 
който създаде възможност 
да се осигурят собствени 
средства за асфалтиране 
на улици, ремонт на админи-
стративни, образователни, 
културни обекти, изграж-
дане на спортни обекти и 
места за отдих, както и 
средства, създаващи въз-
можност да се открият 
нови социални услуги.

Спасителят на щъркели

Сафет Халид от село За-
рица отново спаси бедстващ 
щъркел.

В профила си в социалната 
мрежа Фейсбук той публикува 
снимки със спасения щъркел 
и информира за това.

Намерил е щъркела край 
пътя, в близост до далеко-
провод, когато се е прибирал 
вкъщи.

Прибрал го, купил му риба, 
за да го нахрани.

„След час-два щъркелът се 
съживи и е в добро състояние 
засега, но вероятността да 
отлети на юг е много малка 
тъй като е тазгодишно излю-
пено и най-вероятно ще бъде 
при „Зелени Балкани” или ще 
остане при мен.

Спасителят на щъркели - 

така всички наричат Сафед 
Халид, който преди пет години 
спаси няколко щъркела от из-
мръзване. Тогава за него писа 
и английският всекидневник 
The Guardian.

Дефиниране нуждите на територията и определяне 

обхвата на инвестициите в Стратегията за ВОМР на 

Сдружение „МИГ Главиница - Ситово Крайдунавска Добруджа“ 

за програмен период  2023-2027 г.

ЕВРОПЕЙСКИ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ

През програмния период 
2023-2027 г., България ще 
продължи да прилага под-
хода „Водено от общност-
та местно развитие“ 
(ВОМР) като той ще се 
изпълнява чрез многофон-
дово финансиране. Подхо-
дът ВОМР ще получава 
подкрепа със средства от 
Европейския земеделски 
фонд за развитие на сел-
ските райони (ЕЗФРСР), 
Европейския социален 
фонд (ЕСФ+) и Европей-
ския фонд за регионално 
развитие (ЕФРР). Под-
крепата ще се извършва, 
чрез прилагане на интег-
рирани и многосекторни 
стратегии за местно 
развитие, основани на 
характеристиките на 
конкретната територия 
и разработени въз основа 
на местните потребно-
сти и потенциал.

Сдружение „Местна ини-
циативна група Главини-
ца–Ситово Крайдунавска 
Добруджа“ подписа Адми-
нистративен договор № 
РД 50-123 от 07.04.2023 
г. за предоставяне на 
безвъзмездна финансова 
помощ в размер на 38 
978.00 лева, по процедура 
№BG06RDNP001-19.610 с 

наименование на проекта 
„Подготовка на Страте-
гия за Водено от общно-
стите местно развитие 
на СНЦ „МИГ Главини-
ца-Ситово Крайдунавска 
Добруджа“ по подмярка 
19.1 „Помощ за подгот-
вителни дейности“ от 
Програмата за развитие 
на селските райони за 
периода 2014-2020 г.

Прилагането на мно-
гофондова Стратегия 
за ВОМР е насочено към 
финансиране на проек-
ти, които отговарят на 
местните потребности, 
създават и запазват за-
етост за местното на-
селение и са в полза на 
малкия местен бизнес. 
Чрез тях се цели да бъ-
дат създадени по-добри 
икономически, социални и 
екологични условия за жи-
вот в населените места 
и да се подкрепи от мно-
госекторното развитие 
на местните икономики.

Стратегията за ВОМР 
и мерките включени в 
нея, съответстват на 
идентифицираните в про-
учванията и анализите 
на територията нужди, 
в т.ч. на нуждите от фи-
нансиране от конкретна 

програма. Стратегия за 
ВОМР води до устойчиво 
развитие на територи-
ята,  чрез подкрепа на 
въвеждането на иновации 
(иновативни практики, 
методи,процеси, подходи 
и др.), стимулиране на 
местната икономика и 
местното производство, 
подкрепа за социални дей-
ности, насочени към всич-
ки нуждаещи се групи, 
подкрепа за качествено 
образование, подобряване 
на условията за живот.

Проведени са информа-
ционните събития: За-
познаване на местното 
население с дейностите 
и събитията заложени в 
АДБФП № РД 50-123 от 
07.04.2023 г. по проект № 
BG06RDNP001-19.610-0092 
„Подготовка на Страте-
гия за Водено от общно-
стите местно развитие 
на СНЦ „МИГ Главини-
ца-Ситово Крайдунавска 
Добруджа“ за програмен 
период 2023-2027 г.“, въз-
можностите за включване 
в Стратегията на мерки 
от СПРЗСР 2023-2027 г. и 
програмите финансиращи 
подхода ВОМР и етапите 
на подготовката й.

ПРЕДСТОИ ПРОВЕЖ-
ДАНЕТО НА ОБУЧЕНИЯ 
ЗА МЕСТНИ ЛИДЕРИ 
И ЗАИНТЕРЕСОВАНИ 

СТРАНИ, КАКТО 
СЛЕДВА:

18.09.2023 г. от 15:00 
часа - гр. Главиница, за-
седателна зала,

19.09.2023 г. от 10:00 
часа - с. Ситово, заседа-
телна зала на ОбС,

20.09.2023 г. от 10:00 
часа - гр. Главиница, за-
седателна зала.

Изпълнението на  про-
екта  ще се осъществи  
в рамката на одобрени-
ят бюджет за  срок от 
шест месеца.

Дейностите по проекта 
ще се осъществяват на 
територията на „МИГ 
Главиница-Ситово Край-
дунавска Добруджа“.

Резултат от изпълнени-
ето на проекта: 

Разработена Страте-
гия за Водено от общно-
стите местно развитие 
на Сдружение с несто-
панска цел „МИГ Главини-
ца-Ситово Крайдунавска 
Добруджа“ за периода 
2023-2027 г.
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Фолклорен фестивал 
"Багрите на етносите" 

в село Зафирово

Фолклорен фестивал "Багрите 
на етносите" се проведе на 6 
септември в с. Зафирово. Негови 
организатори са Община Глави-
ница и НЧ „Христо Ботев - 1901 
г.”, а главната цел на културното 
събитие е да популяризира тра-
диционната фолклорна култура 
на региона. Този фестивал е мост 
между поколенията и обичаите, 
мост между етносите, които заедно 
показват какво могат да правят, 
какви традиции имат и какво на-
следство ще оставят на поколени-
ята. Амбицията на организаторите 
е всяка година на 6 септември 
да се събират на този фестивал 
заедно в Деня на съединението, 
за да показват своята сплотеност 

в песен и танц. 
Със ставане на крака и минута 

мълчание присъстващите изра-
зиха своята съпричастност към 
загиналите и трагедията сполетяла 
южното българско Черноморие.

Кметът на Община Главиница 
Неждет Джевдет поздрави всички 
за доброто начинание.

„Искам да благодаря на кмета 
на с. Зафирово за неговата ини-
циативност да организира този 
празник - каза той. - Сигурен съм, 

че неговата идея не е само хората 
да се веселят, а съответно всички 
заедно да отворите сърцата си 
към позитивното, към доброто, 
защото единственото нещо, ко-
ето е полезно за нас, е доброто. 
Също така, искам да поздравя и 
читалищното ръководство, чита-

лищния секретар, Общинското 
предприятие, които се включиха 
активно в подготовката. Сигурен 
съм, че фестивалът ще се превърне 
в традиция.

От тази висока трибуна искам 
да благодаря на всички вас за 

доверието. Ние като управляващи 
успяхме през всички тези 7 годи-
ни да покрием много нужди на 
нашите населени места. Успяхме 
ежегодно да асфалтираме улици, 
да ремонтираме детски гради-
ни, кметства, читалищни сгради. 
Успяхме да изградим спортни 
площадки, детски площадки, да 
разкрием нови центрове за на-
шите възрастни хора, така също и 
да подобрим социалните услуги. 
Но разбира се, има още какво да 
се прави. Смятам, че всички ние 
заедно проумяваме един много 

съществен факт, че възможност-
ите на утрешния ден започват 
от поуките на вчерашния ден и 
реалностите на днешния ден. Още 
един път искам да ви приветствам 
по повод този хубав фестивал, да 
благодаря на всички присъстващи 

тук, и от мое име и от името на 
Общинска администрация да ви 
пожелая здраве, късмет на вас и 
на вашите близки”.

В знак на благодарност за без-
апелационната подкрепа и за 

безкрайното любезно съдействие, 
което общинският кмет Неждет 
Джевдет е оказал за провежда-
нето на фестивала, от името на 
Читалищното ръководство, му бе 
връчен празничен плакет и Благо-
дарствен адрес.

Кметът на с. Зафирово Миро-
слав Сали също поздрави участни-
ците и публиката.

 „Днес наистина се уверих, че 
Зафирово заслужава да има такъв 
празник, защото Зафирово е едно 
от специалните села в община 
Главиница, с най-голямата история 
в миналото - посочи в словото си 
той. - Допреди четири години За-

фирово беше изостанало малко от 
другите села назад. Преди четири 
години жителите на село Зафи-
рово се обединиха и показаха, 
че могат да бъдат силни - ето го 
резултатът днес. Нека да бъдем все 
така заедно единни и по-силни”.

Кметът Мирослав Сали изпълни 
и традицията - с менче вода да 
даде старт на фестивала.

Историята сочи, че с. Зафиро-
во е възникнало през 18-ти век 
от турските махали Сарсънлар 
(прегръдка) и Холозлар (петел). 
До 1942 г. селото носи името Сар-
сънлар, след което е преименувано 
на с. Генерал Зафирово - на името 
на ген. Атила Зафиров, под чието 
командване на 6 септември 1916 
г., в разгара на Първата световна 
война, на североизток от селото 
се води една от най-тежките битки 
между българи и румънци, станала 
известна като Сарсанларски бой. А 
непосредствен участник в славната 
битка я оценява така: „Боят край 
с. Сарсънлар реши съдбата не 
само на град Тутракан, но и град 
Силистра. Те създадоха от малко, 

неизвестно никому село, епопея на 
самоотвержения подвиг”.

Празничното събитие уважи-
ха председателят на Общински 
съвет-Главиница Месут Алиш, 
зам.-кметовете на Община Глави-
ница Иванка Сярова и Сузан Акиф, 
секретарят на Общината Ашкън 
Ружди, общински съветници, 
кметове на населени места и много 
граждани.

На откритата сцена на стадиона 
своя талант - певчески и танцов, 

показаха самодейци от читалищата 
от 11 населените места в община 
Главиница и от НЧ "Възраждане - 
2017 г.", с. Ситово. 

Програмата на фестивала 
включваше изпълнения на дома-
кините от НЧ "Христо Ботев-1901", 
НЧ "Янко Забунов-1957" - с. Черно-
гор, НЧ "Просвета-1940" - с. Стефан 

Караджа, НЧ "Отец Паисий - 1948" 
- с. Богданци, НЧ "Пеньо Пенев" - 
с. Ножарево, НЧ "Св. Св. Кирил и 
Методий - 1942" - с. Коларово, НЧ 
"Светлина - 1968" - с. Вълкан, НЧ 
"Ведрина - 1997" - с. Косара, НЧ 
"Йордан Йовков - 1946" - с. Малък 
Преславец, НЧ "Светлина - 1943" 
- с. Калугерене и НЧ "Зора - 1954 
г." - с. Листец.

На всички участници след тех-
ните изпълнения бяха връчени 
плакети и грамоти.

Във втората част фестивал-
на част участваха фолклорните 
изпълнителки Неше Авшар и Ай-
шенур. За доброто озвучаване и 
настроение се погрижи DJ Мартин.

И организатори, и участници си 
пожелаха фестивалът да стане тра-
диционен и догодина да се срещ-
нат отново на познатото място.



устрем бр. 8-9, 2023 г.6

Стартира Програма 
"Интернет за всички 55+" 

ЕВРОПЕЙСКИ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ - ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ
ПРОГРАМА ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 2014 - 2020 г.

МИГ "ГЛАВИНИЦА - СИТОВО КРАЙДУНАВСКА ДОБРУДЖА"

Сдружение „МИГ Главиница - Ситово Крайдунавска Добруджа“ започва 

разработване на нова Стратегия за програмен периода 2023-2027 г.
Сдружение „Местна инициативна група Главиница - Ситово Крайдунавска Добруджа“ подписа Административен договор № РД 50-123 от 07.04.2023 г. за предоставяне 

на безвъзмездна финансова помощ в размер на 38 978.00 лева, по процедура №BG06RDNP001-19.610 с наименование на проекта „Подготовка на Стратегия за Водено 
от общностите местно развитие на СНЦ „МИГ Главиница - Ситово Крайдунавска Добруджа“ по подмярка 19.1 „Помощ за подготвителни дейности“ от Програмата 
за развитие на селските райони за периода 2014-2020 г.

Основната цел на проекта е да се даде началото на процеса по разработване на Стратегия за водено от общностите местно развитие, с която територията 
ще получи възможност да планира и реализира важни за местната общност проекти.

Проектът включва следните дейности:
1. Популяризиране процеса на разработване на Стратегия за ВОМР – провеждане на еднодневни информационни срещи и публикации в регионални медии; 
2. Обучение на местни лидери и заинтересовани страни; 
3. Проучвания и анализи на територията; 
4. Подготовка на Стратегия за ВОМР, включително консултиране с местната общност, във връзка с подготовката на стратегията.
Чрез реализацията на проекта, Сдружение "МИГ Главиница - Ситово Крайдунавска Добруджа" инвестира в доразвиване на постигнатото с прилагането на същест-

вуващата Стратегия и видимата положителна промяна в развитието на стопанския сектор, включващ земеделски производители, животновъди, малки и средни 
предприятия от сферата на услугите, търговията и производството; публичният сектор в лицето на общинските администрации, училищата и детските градини на 
територията; нестопанският сектор, представляван от читалищата, също така и местни лидери, представители на уязвими групи и малцинства на територията 
на общините Главиница и Ситово.

Срокът за изпълнение на проекта е от 07.04.2023 г. до 07.10.2023 г. (6 месеца). 
Проектните дейности ще се осъществяват на територията на двете общини - Главиница и Ситово. 

ПРОЕКТ: „Подготовка на Стратегия за Водено от общностите местно развитие на СНЦ „МИГ Главиница - Ситово Крайдунавска Добруджа“ съгласно Администра-
тивен договор №РД 50-123 от 07.04.23 г., гр. Главиница, обл. Силистра, 

ул. „Дунав” 13а, тел.: 0884 459599, факс: 08636 2258,
e-mail: mig_glavinitsa_sitovo@abv.bg, www.mig.glavinitsa-sitovo.org

Три читалища от община 
Главиница участват в про-
грама „Интернет за всички 
55+" в партньорство с „А1 
България“ и "Асоциация Съ-
временни читалища" - НЧ 
"Христо Ботев - 1940 г." в 
гр. Главиница, НЧ "Христо 
Ботев - 1901 г." в с. За-
фирово, НЧ "Янко Забунов 
- 1957 г." в с. Черногор.

В културните институ-
ции са получени материали 
за безплатно обучение по 
дигитални умения на хора 

над 55-годишна възраст.
В периода август - ок-

томври 2023 г. в чита-
лищата ще запознават 
лицата над 55 години с 
инициативата. На всички 
включили се предоставят 
обучителни видеа, посред-
ством които участниците 
ще придобият знания и 
умения за работа с моби-
лен телефон или таблет. 
Обучените ще получат 
сертификат и възможност 
за участие в томбола с 

награди.
В програмата „Интер-

нет за всички 55+" от 
Силистренска област са 
включени още НЧ „Васил 
Йорданов - 1942 г.“ - с. 
Нова Черна, НЧ "Светлина 
- 1941 г." - с.Преславци, НЧ 
"Искра - 1928 г." - с. Цар 
Самуил, НЧ „Димитър Ива-
нов Полянов - 1870”, село 
Гарван, НЧ "Отец Паисий 
- 1942 г." - с. Кайнарджа и 
НЧ "Светлина - 1906 г. - с. 
Смилец.

Срокът за подаване на 
коригиращи декларации 
изтича на 30 септември

На 30 септември изти-
ча срокът за подаване на 
коригиращи декларации от 
физическите и юридиче-
ските лица. Гражданите и 
фирмите имат възможност 
еднократно да коригират 
данните, посочени в годиш-
ната декларация за облага-
не на доходите на физиче-
ските лица и формуляра за 
облагане с корпоративни 
данъци на юридическите.

Това става с подаването 
на еднократна коригираща 
декларация, след изтичане 
на срока за подаване на 
годишната данъчна декла-
рация, но преди 30 септем-
ври на текущата година 
за промени, свързани с 
декларираните данъци от 
предходната година. Фи-
зическите лица могат да 
направят корекции след 
30 април до 30 септември. 

За юридическите лица, 
едноличните търговци,  
земеделските стопани, из-
брали да се облагат като 
еднолични търговци и физи-
ческите лица, извършващи 
дейност като търговци, 
този срок започва след 30 
юни и продължава до края на 
септември. Те подават ко-
ригиращата си декларация 
онлайн, чрез електронните 
услуги на приходната аген-
ция, достъпни с персона-
лен идентификационен код 
(ПИК) на НАП или с електро-
нен подпис чрез Портала за 
е-услуги.

  Повече информация може 
да бъде намерена на сайта 
на приходната агенция или 
на телефона на НАП - 0700 
18 700 на цена, съобразно 
тарифата на съответния 
оператор.  

Партньорско събитие за интегрирани териториални инвестиции
Областна администрация Си-

листра в партньорство с Об-
ластен информационен център 
- Силистра проведоха работна 
среща на тема: „Интегрирани те-
риториални инвестиции (ИТИ) – 
партньорства и възможности“. В 
събитието взеха участие предста-
вители на общински администра-
ции в област Силистра, институ-
ции и организации – допустими 
партньори по Процедурата за 
кандидатстване с концепции за 
Интегрирани териториални ин-
вестиции. След първоначалното 
представяне на информация за 
новия подход за регионално раз-
витие, целта на днешната среща 
бе да се създаде работна среда 
за потенциални партньорства 
между участниците, които заедно 
да разработят интегрирани про-
екти, подкрепящи устойчивото 
развитие на региона.

Експертите от ОИЦ-Силистра 
представиха обобщение на по-
лучените до момента проектни 
идеи за концепции от различни 
заинтересовани страни, като 
обърнаха внимание на специфич-
ни моменти по допустимостта 
на дейностите по различните 

програми в зависимост от типа 
община. Според новата наци-
онална дефиниция за „селски 
район“, общините, в които няма 
населено място с население 
над 15 000 души попадат извън 
обхвата на градските общини. 
По този критерий само община 
Силистра е от градски тип. Ин-
формацията бе допълнена и с 
важни акценти по оформянето 
на идеите и процеса по канди-
датстване: стъпки; критерии за 
оценка и точки; споразумение за 
партньорство. 

Присъстващите имаха възмож-
ността да споделят своите идеи, 
опит и визии относно интегрира-
ните териториални инвестиции, 
които могат да бъдат използвани 
за подобряване на качеството на 
живот в област Силистра. В рам-
ките на събитието бяха обсъдени 
различни аспекти, свързани с 
инфраструктура, обновяване 
на сгради, култура, туризъм, 
здравни услуги и други, които 
биха могли да бъдат подкрепени 
чрез инструмента Интегрирани 
териториални инвестиции. Учас-
тниците разбраха важността 
от създаване на партньорства, 

които са съществени не само 
за изпълнението на успешни 
проекти, но и при оценката на 
Концепциите за интегрираните 
териториални инвестиции.

Концепциите, с които ще се 
кандидатства, трябва да обеди-
няват една или повече проект-
ни идеи за една или няколко 
дейности, които в комбинация 
помежду си или с други осъщест-
вени или предстоящи инвестиции 
допринасят за развитието на 
дадена територия. Приоритет 
ще получат концепциите, които 
включват мерки от различни 
сектори и/или в партньорство 
да участват публичен орган, 
частно-правен субект, които 
адресират нуждите  на повече от 
една община и/или се финанси-
рат от повече от една програма,  
съфинансирана от Европейски 
фондове при споделено упра-
вление. Програма „Развитие на 
регионите“ 2021-2027 е водеща 
по прилагане на подхода ИТИ, 
като е заделен и по 10% от фи-
нансовия ресурс на Програмите: 
„Образование“, „Развитие на 
човешките ресурси“, „Околна 
среда“, „Конкурентоспособност 

и иновации в предприятията“ и 
Програма „Научни изследвания, 
иновации и дигитализация за 
интелигентна трансформация“.

В срок до 27 септември 2023 
г. заинтересованите страни мо-
гат да подават своите концеп-
ции по обявената процедура 
BG16FFPR003-2.001 – КОНЦЕП-
ЦИИ ЗА ИНТЕГРИРАНИ ТЕРИ-
ТОРИАЛНИ ИНВЕСТИЦИИ (ИТИ) 
по Програма „Развитие на реги-
оните“ 2021-2027. Електронният 
формуляр за кандидатстване 
съдържа основната информация 
за планираните мерки и дей-
ности, индикатори, индикативен 
бюджет, план график за изпъл-
нение и други елементи, според 
изискванията на Управляващия 
орган.

За повече информация и раз-
яснения може да се обръщате 
към експертите в Областен ин-
формационен център – Силистра, 
както следва:

Адрес на офиса: гр. Силистра, 
ул. „Симеон Велики“ № 49 (сгра-
дата на Художествената галерия, 
вход към Кукления театър);

Тел.: 086/822 012; 
e-mail: oic_silistra@abv.bg
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По-малко сигнали към 
Пожарната спрямо 
миналата година

Осем са лъжливите повиквания
П р е з  п е р и о д а  о т 

01.01.2023 г. до 31.08.2023 
г. служителите от Регио-
нална дирекция „Пожарна 
безопасност и защита на 
населението” - Силистра 
(РДПБЗН) са обслужили 
общо 226 произшествия, 
срещу 380 за същия пери-
од на 2022 година.

Ликвидирани са 41 по-
жара с материални загуби, 
които са с 31 бр. по-малко 
в сравнение с 2022 г. В 100 
случая е извършена гаси-
телна дейност на пожари 
в сухи треви отпадъци и 
др., без да са нанесени 
материални щети, тези по-
жари са със 145 по-малко 
в сравнение с 2022 г. През 
периода са извършени 
8 аварийно-спасителни 
дейности /АСД/ и в 68 слу-
чая е оказана техническа 
помощ.

Излизанията на лъжли-
ви повиквания са 8, кол-
кото и през 2022 г.

През отчетния период 
при пожари е загинал 1 
гражданин, през 2022 г. 
няма загинали. Постра-
дали през 2023 г. няма, в 
сравнение с 5 пострадали 
лица за същия период на 
2022 г.

Разпределени по основ-
ни отрасли, най-много са 
пожарите в жилищно-ко-
муналното стопанство и 
битовото обслужване – 26 
бр., следват пожарите  в  
транспорта и селското 
стопанство – по 4 бр., и др.  

Разпределението на по-
жарите по причини на 
възникване е следното: 
най-много са пожарите 
предизвикани от небреж-
ност при боравене с от-
крит огън - 11 бр., от късо 

съединение - 10 бр., тех-
ническа неизправност и 
неправилно ползване на 
отоплителни и нагревател-
ни уреди -  по 2 бр.  

Дейностите по превен-
цията на пожари и бед-
ствия се осъществяват 
от служителите в сектор 
„Превантивна и контрол-
на дейност”, които през 
първите осем месеца на 
годината са извършили 
значителна по обем ра-
бота за опазване на обек-
тите в населените места, 
фирмите, селското сто-
панство, обществените 
сгради и други.

Извършени са 19 ком-
плексни проверки на обек-
ти от решаващо значение 
за икономиката на облас-
тта, обекти за масово пре-
биваване на хора, хотели 
и общежития, здравни и 
социални заведения, учи-
лища, детски ясли, детски 
градини и др.

Предписаните меропри-
ятия в резултат от провер-
ките в обектите са предим-
но свързани с решаването 
на успешната евакуация 
на хора, изпълнение на 
мероприятия от строител-
но-технически характер, 
оборудване с уреди за 
първоначално гасене и др.

В съответствие с ут-
върдените графици за 
контрол на предписаните 
мероприятия и решаване 
на възникналите текущи 
проблеми през периода са 
извършени 240 контролни 
и 469 тематични проверки.

Връчени са 19 протокола 
от комплексни проверки, 
30 разпореждания с меро-
приятия за отстраняване 
на констатираните пропус-

ки, засягащи пожарната 
безопасност на обектите.

Връчени са 39 акта за 
установени администра-
тивни нарушения по ЗМВР.

 Извършени са органи-
зационни, превантивни и 
контролни мероприятия 
за опазване на реколтата 
от пожари. По време на 
кампанията е упражняван 
ежедневен контрол върху 
техническата изправност 
земеделска техника - 909 
бр. Зърнокомбайни, трак-
тори, камиони, сламопре-
си и др.

Със започването на 
жътвата е осъществен 
ежедневен контрол по 
изпълнение на изисква-
нията на Наредба 8121з-
968/10.12.2014 г. за при-
лагане на нормите за по-
жарна безопасност при 
извършване на дейности 
в земеделските земи. При 
проверките са санкцио-
нирани допуснатите на-
рушения или пропуски, 
свързани основно с не-
пълно окомплектоване 
на техниката участваща 
в жътвената кампания,  
неразпарцелиране на го-
лемите житни масиви за 
ежедневна работа, зао-
раване на по-тесни ивици 
покрай житните блокове 
и най-вече допускане на 
пожари в стърнища. 

В резултат от извърше-
ните проверки са съставе-
ни 30 акта за установяване 
на административни нару-
шения съгласно Наредба 
8121з-968/10.12.2014 г.

По време на жътвата 
през тази година са въз-
никнали 4 пожара, при 
които са унищожени 291 
дка зърнени култури.

Упражнен е държавен 
противопожарен контрол 
и в процеса на проекти-
рането и строителството. 
Извършени са проверки 
на 42 обекта в процес на 
строителство, издадени 
са 82 становища по за 
съответствието им с про-
тивопожарните правила и 
норми. Органите на ДПК 
са участвали в 23  прие-
мателни комисии. 

От началото на година-
та служителите от група 
„Превантивен контрол 
и превантивна дейност” 
са извършили общо 82 
бр. проверки на обекти, 
подлежащи на проверки 
за превантивен контрол, 
като са съставени 82 бр. 
констативни протокола и 
3 бр. констативни акта и 
са връчени 7 предписа-
ния с конкретен срок за 
изпълнение. Служители 
от групата са участвали и 
в състава на междуведом-
ствени комисии при про-
верките на 52 бр. обекти.

 Оказана е методическа 
и експертна помощ на 5 
обекта, включително и 
териториалните органи 
на изпълнителната власт 
по отношение на разра-
ботване на плановете за 
защита при бедствия и 
провеждане на трениров-
ки и учения. 

Сдружение МИГ „Главиница - Ситово Крайдунавска Добруджа“ провежда анкетно проучване за 

нуждите на заинтересованите страни от територията през следващите четири години
В изпълнение на Административен Договор № РД 50-123/07.04.2023 г. за пре-

доставяне на безвъзмездна финансова помощ по подмярка 19.1 „Помощ за под-
готвителни дейности“ от мярка 19 „Водено от общностите местно развитие“ 
от Програмата за развитие на селските райони 2014-2020, МИГ „Главиница - Си-
тово Крайдунавска Добруджа“ извършва анкетно проучване. С него се цели да 
се установи потенциала и обществения интерес на територията на общините 
Главиница и Ситово за подготовка на Стратегия за водено от общностите 
местно развитие през програмния период 2023 – 2027 г., финансирана от ЕЗФР-
СР и от Европейските структурни и инвестиционни фондове. Изследването е 
с акцент върху: 

- Динамиката на икономическото развитие на територията на МИГ „Главиница 
- Ситово Крайдунавска Добруджа“ през периода 2014 - 2020 г на изпълнение на 
Стратегията за ВОМР и 

- Потребностите на заинтересованите страни (публичен, стопански и несто-
пански сектор) от територията на МИГ, възможности за развитие чрез финан-

сиране от СВОМР.
Анкетата се разпространява на хартия сред населението и електронно на 

сайтовете на двете общини, както и на сайта на МИГ „Главиница - Ситово 
Крайдунавска Добруджа“.

Тя е отворена до 30.09.2023 г. и е достъпна на следния линк за електронното 
й попълване:

https://forms.gle/DaptRfT1TXeJ88AD6  
Прилаганите Стратегии за ВОМР са в полза на малкия местен бизнес, създават 

по-добри икономически, социални и екологични условия за живот в малките насе-
ление места. Водено от общностите местно развитие е териториален подход, 
който доказа предимствата си за развитие на местната икономика.

Бъдете активни и отговорни към местното развитие!
За повече информация: офис на МИГ „Главиница - Ситово Крайдунавска Добруджа“,
 гр. Главиница, ул. „Дунав” 13А, тел: за контакти: 0884 459 599 

ЕВРОПЕЙСКИ ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ - ЕВРОПА ИНВЕСТИРА В СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ
ПРОГРАМА ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ 2014 - 2020 г.

МИГ "ГЛАВИНИЦА - СИТОВО КРАЙДУНАВСКА ДОБРУДЖА"

Община Главиница, 

Област Силистра

О Б Я В А
Община Главиница съобщава на всички заинтересовани лица, че в срок до 16 

октомври 2023 г. приема заявления за сключване на договори за наем на земе-
делски земи - частна общинска собственост без търг или конкурс:

1. за срок от 1 (една) стопанска година на маломерни имоти (до 10 дка);
2. за срок до 10 (десет) стопански години на имоти, които не са използвани 

две или повече стопански години, или са заети с трайни насаждения;
Списъците на имотите за отдаване под наем са публикувани на сайта на 

община Главиница www.glavinitsa.bg и са поставени на таблото в сградата на 
общинската администрация, и всички кметства.

Подаването на заявления по образец се извършва всеки работен ден в Инфор-
мационния център на Община Главиница.

Справки на тел.086-36-21-28
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Приключи изпълнението 
на съвместните дейности 
по проект „Доброгеа и 
Добруджа от общо минало 
към общо бъдеще“ по под-
мярка 19.3 „Подготовка и 
изпълнение на дейности за 
сътрудничество на мест-
ни инициативни групи“ по 
Програма за развитие на 

селските райони 2014-2020 
г., който се изпълнява от 
Сдружение „Местна ини-
циативна група „Главини-
ца - Ситово Крайдунавска 
Добруджа“ заедно с парт-
ньорите от Румъния - „МИГ 
Мунти Матсинулуй" и "МИГ 
Делта Дунарии".

Териториите на парт-
ньорите по проекта се 
намират в две съседни 
области на България и 
Румъния, които от древни 
времена до днес се харак-
теризират с много близки 

връзки, като населението 
им има общи корени.

Основна необходимост 
за реализирането на проек-
та е рискът от загубване 
на част или дори на цялото 
културно богатство, кое-
то постепенно да остане 
забравено и недостъпно за 
идните поколения.

В наши дни на терито-
риите на партньорите по 
проекта културните тра-
диции са все още живи и 
съществуват предпостав-
ки за тяхното запазване и 
предаване на бъдещите по-
коления. Чрез реализацията 
на проекта ще се възродят 
културните традиции и 
обичаи, ще се представи 
материалното и немате-
риалното културно наслед-
ство на териториите на 
трите МИГ пред местните 
общности като по този на-

чин ще се създаде възмож-
ност за осъществяване на 
приемственост.

На  24 . 07 . 2 023  г .  и 
25.07.2023 г. в общините 
Ситово и Главиница се 
организираха фестивали за 
популяризиране на култур-
ното наследство на тери-
торията на МИГ „Главиница 
- Ситово”. Участниците в 
двудневния фестивал пред-
ставиха своите програми 
пред широката публика.

Във връзка с органи-
зираните фестивали в 

Румъния от "МИГ Делта 
Дунарии" на 05.08.2023 г. и 
"МИГ Мунти Матсинулуй" 
на 06.08.2023 г. екипът на 
МИГ „Главиница-Ситово 
Крайдунавска Добруджа” 
и Женска вокална група 
за автентичен фолклор 
"Дунавски бисери" при НЧ 
„Никола Вапцаров - 1940“, 
с. Попина взеха участие в 
програмата организирана 
на териториите от парт-
ньорите.

Във фестивалите взеха 
участие настоящи и бъде-

щи производители на тра-
диционни храни, предлага-
щи ястия по традиционни 
рецепти, граждани, както 
и всички заинтересовани 
лица.

Посредством поредица-
та от дейности и меропри-
ятия се цели утвърждаване 
на регионалната идентич-
ност на териториите 
на общините, както и 
повишаването на тяхната 
разпознаваемост и атрак-
тивност като кулинарни и 
туристически дестинации. 
Събраната информация ще 
се систематизира, обобщи 
и ще бъде отпечатана в 
сборник по проекта.

В изпълнение на дейност-

ите се изготвиха инфор-
мационни материали за 
популяризиране на проект-
ната идея, закупени бяха 
активи - мобилна сцена, оз-
вучаване и осветление към 

нея, пейки и шатри, които 
ще останат на община 
Ситово за провеждане на 
бъдещи мероприятия. Пред-
стои изготвянето на филм  
за дейностите по проекта.

Основна цел на проекта е 
да промотира културното 
наследство на територи-
ите на СНЦ „МИГ Главини-
ца - Ситово Крайдунавска 
Добруджа”, МИГ „Делта 
Дунарии” и МИГ “Мунти 
Матсинулуй” и привличане 
на младото поколение.


